
 

Seniorklubben Told & Skat   

     ”Grænseområdet ” 

                         Generalforsamling 2020.          Padborg den 15.07.20 

Seniorforeningen afholder ordinær generalforsamling. Onsdag den 16 september 2020 kl. 1100.                 
i kantinen på skattecenter Tønder, Pioneralle 1, 6270 Tønder. 

Dagsorden: 

1. Valg af dirigent 
2. Bestyrelsens beretning 
3. Regnskab 
4. Indkomne forslag 
5. Fastsættelse af kontingent 
6. Valg. 

a. Valg af formand for en to års periode. B. Ø. Laursen genopstiller ikke. 
   Bestyrelsen foreslår valg af Jens Jørgen Skov. 

b. Valg af bestyrelsesmedlem for en to års  periode 
Bestyrelsen foreslår Annalise Rossen. 

c. Første suppleant for en et års periode. Hans  P. Novrup  modtager genvalg. 
d. Anden suppleant for en et års periode. Eva  Frydkjær genopstiller  ikke 

Bestyrelsen foreslår Anette Dreier Fournaise. 
e. Valg af revisor for en et års  periode. Ragna Weidinger modtager genvalg. 
f. Valg af revisorsuppleant for en et års periode. Inga Højhus modtager genvalg. 

7. Eventuelt. 

Forslag som ønsket behandlet på generalforsamlingen, skal være formanden i hænde 
senest 14 dage før generalforsamlingen. På mail: bendt-laursen@bbsyd.dk, eller med post 
til adressen Uffesvej 4, 6330 Padborg. 

Efter generalforsamlingen serveres den traditionelle og omfangsrige frokost. Prisen for 
deltagelse i frokosten, inkl. Drikkevarer er 75,- kr. Tilmelding til frokosten: Senest fredag 
den 3. september 2020. skal ske ved indbetaling af 75,- kr. på konto nr. 0400 4021 434510 
med angivelse af koden G. samt initialer, eller pr tlf. til Henning på tlf. nr. 6142 9366, eller 
mail: vibekeoghenning@anarki.dk.  

På vegne af  bestyrelsen 

Bendt Ø. Laursen 
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Formanden Bendt Ø. Laursen bød velkommen til seniorklubbens 26´generalforsamling, og oplyste 
at der var ændringer til den udsendte dagsordens pkt. 6 valg, idet Jens Skov har trukket sig som 
bestyrelsens kandidat til formandsposten, grundet forestående sygdomsbehandling. Derfor er 
forslagene til de forskellige poster ændret, men det er de samme personer som er på listen.  
Dirigenten får en liste med ændringerne, så han skal nok styre os gennem valget. 

Pkt. 1. valg af dirigent. Bestyrelsen foreslår Henrik Kristensen, der var ikke andre forslag, Henrik 
blev valgt med akklamation. 

Pkt. 2 Bestyrelsens mundtlige beretning: Formanden oplyste, at siden sidste generalforsamling er 
to af vore medlemmer Leo Simonsen  og  Arne Reber Nielsen  afgået ved døden. De pågældende 
blev mindet med et øjebliks stilhed, og æret være deres minde.    

Klubben har i dag 86 medlemmer, tallet dækker over at vi har mistet 2 medlemmer, og vi har haft 
en tilgang på 9 nye medlemmer, men der er nogen usikkerhed om det endelige antal, da vi ikke 
har fået medlemslisten til revision. Det skyldes at forbundet har kodet alle bilag på en måde, så 
det indtil nu ikke har været muligt at sende listerne til klubberne. 

Også i år har der været problemer med at få opkrævet det rigtige beløb i kontingent, vi fandt en 
måde at få det reguleret på, men det vil kassereren sikkert komme nærmere ind på under 
regnskabet.  

Seniorforeningen kan den 1. september 2020 fejre 75 års jubilæum. Seniorforeningen har 
besluttet, at jubilæet skal markeres ude i klubberne, og at foreningen giver et tilskud på 100 kr. pr 
medlem der deltager i et arrangementet. Der er ingen krav til hvordan jubilæet skal markeres. 
Klubbens bestyrelse har derfor besluttet at markere jubilæet her ved denne generalforsamling. 

Corona epidemien har også berørt klubben, men heldigvis ikke med dødsfald, så vidt vi ved, men 
vi måtte aflyse planlagte aktiviteter, og bl.a. flytte generalforsamlingen til dette sene tidspunkt på 
året. Planlægningen af 20/21 aktiviteterne er også meget forsigtige, da vil gerne vil have sikkerhed 
for at de kan gennemføres. Men trods af det har vi måttet aflyse 2 planlagte aktiviteter. 

Persondatadirektivet som klubben også skal følge, betyder at klubben ikke må udsende skrivelser 
til medlemmerne, hvor det vil være muligt at udlæse identiteten på andre medlemmer end 
afsender og modtager. Derfor benytter bestyrelsen BBC feltet på mails, her ses kun afsender og 
modtagers mailadresser. Vedr. orientering om deltagere ved aktiviteter med hensyn til samkøring, 
så oplyses kun navne og tlf.nr. på deltagerne. Det vil af aktivitetsplanen fremgå, at når man 
tilmelder sig til et arrangement, så har man samtidig givet tilsagn til, at tilmeldelsen vil fremgå på 
tilmeldingslisten med navn og tlf.nr. Bestyrelsen sørger ligeledes for, at der på bestyrelsens 
computere mv. ikke opbevares lister mv. med medlemmers identitet. Disse oplysninger lagres i 
stedet på eksterne medier, som er beskyttet med koder. Overtrædelse af bestemmelserne i  
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persondataloven kan medføre bøder i størrelsesorden 4 % af forbundets samlede omsætning, og 
det kan beløbe sig til flere x 100.000. og det er DTS forbundet som er ansvarlig for klubberne. 
      

Toldmuseet.  Det er planlagt at toldmuseet åbner med en mindre og begrænset udstilling den 4. 
november. Der vil i forbindelse med åbningen blive afsløret et kunstværk/instalation som skal vise 
en kunstners opfattelse af et Told og skattemuseum.     

Der er ikke kommet flere penge til museet, men ansøgnings proceduren er blevet flyttet, så man 
nu lokalt ansøger forskellige fonde. Seniorklubben Grænseområdet har også søgt midler til de 
aktiviteter som klubbens medlemmer udfører. Hvis klubben bliver tilgodeset, så vil midlerne 
ubeskåret tilgå museet, men øremærket toldmuseet. Det er ligeledes planlagt, at udstilling åbner 
nogle nye etaper de efterfølgende fire år. 

Generalforsamlingen i Odense den 9 september 2020. 

Grundet corona situationen var fremmødet til generalforsamlingen kun ca. 100 medlemmer, mod 
normal  ca. 300. Fra grænseområdet var vi 8 deltagere. Den skriftlige beretning kan læses på 
foreningens hjemmeside. Der var ikke meget nyt i den mundtlige beretning. Under orienteringen 
blev der nævnt mangel på faglighed, begrundet med, at man først har afskediget 5000 
medarbejdere og senere ansat 3000 nye, de seneste 3000 ansatte har i gennemsnit under 2 års 
erfaring i opgaveløsningen.     

Der efterlystes at medlemmerne indberettede deres E. mail adresser, og huskede at holde den 
ajour, så foreningen kunne spare porto til nogle af de ca. 700.  breve, som hvert år skulle udsendes 
forud for generalforsam-lingen.  

aktivitetsplan 2019/2020  der er gennemført 7 arrangementer med god tilslutning. Det sidste 
arrangement i maj måtte vi desværre aflyse på grund af corona situationen.2020/2021 planen er 
udarbejdet og udsendt med 6 arrangementer, det første planlagte arrangement i denne plan 
måtte vi opgive at gennemføre. Og besøg på Abena må desværre også aflyses grundet corona 
situationen.       

Under eventuelt efterlyser vi forslag om nye aktiviteter til 2021/2022 planen. 

Formanden oplyste, at han stopper med bestyrelsesarbejdet efter denne generalforsamling, ikke 
fordi han var træt af det, nej men har nydt det. Men udviser bare rettidig omhu, efter at have 
studeret dåbsattesten.  

Og til slut takkede han bestyrelsen for det gode samarbejde gennem de seneste 4 år. 
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Herefter blev bestyrelsens beretning til debat, evt. godkendelse. Der var ingen spørgsmål til 
beretningen. Beretningen blev vedtaget med akklamation. 

Pkt. 3 Regnskab. Kassereren Henning Rasmussen henviste til det udsendte regnskab, og oplyste at 
klubben havde en god solid kassebeholdning, og oplyste at kommunikationen med foreningen 
med henblik på at få det korrekte kontingentbeløb opkrævet havde været vanskelig. Der var ingen 
bemærkninger til regnskabet. Regnskabet blev vedtaget med akklamation. 

Pkt 4. Indkomne forslag Der var ingen forslag til behandling. 

Pkt. 5. Fastsættelse af kontingent. Bestyrelsen foreslog uændret kontingent på 100,- kr. årlig. 
Kontingentet blev vedtaget med akklamation. 

 

Pkt.6. Valg 

a. Bestyrelsen foreslog Henning Rasmussen valgt som formand for en 2 års periode. 
Der var ikke andre forslag. Henning Rasmussen blev valgt med akklamation. 

b. Bestyrelsen foreslog Annelise Rossen valgt som kasserer for en 1 års periode. Der 
var ikke andre forslag. Annelise Rossen blev valgt med akklamation. 

c. Bestyrelsen foreslog Annette Drejer Fournaise valgt som bestyrelsesmedlem for 
en 2 års periode. Der var ikke andre forslag Annette Dreier Fournaise blev valgt 
med akklamation. 

d. Bestyrelsen foreslog Hans Peter Novrup valgt som 1´ suppleant for en 1 års 
periode. Der var ikke andre forslag Hans Peter Novrup blev valgt med 
akklamation. 

e. Bestyrelsen foreslog Jens Jørgen Skov valgt som 2´suppleant for en 1 års periode 
Der var ikke andre forslag. Jens Jørgen Skov blev valgt med akklamation. 

f. Bestyrelsen foreslog Ragna Weidinger som revisor for en 1 års periode. Der var 
ikke andre forslag. Ragna Weidinger blev valgt med akklamation. 

g. Bestyrelsen foreslog Inga Højhus som revisorsuppleant for en 1 års periode. Der 
var ikke andre forslag. Inga Højhus blev valgt med akklamation. 
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Pkt. 7. Eventuelt  Der efterlyste forslag til aktivitetskalenderen 2021/2022 

      

Der var forslag på: 

1. Brinksgaard i Rørkær øst for Tønder. (Sønnik Petersen) 

2. Guidet tur i Ladelund mindelund, + Kirke. Og efterfølgende middag på Agtrup kro 
(Henrik Kristensen) 

3. Digegrevens gård ved Ballum ( Ragna Weidinger) 

4. Guidet rundtur på Knivsbjerg nord for Aabenraa ( Annelise Rossen ) 

5. Destilleriet på sydals med smagsprøver på gin mm. ( Eva Frydkjær) 

 

Herefter var dagsordenen udtømt. Dirigenten takkede for god ro og orden. Den nyvalgte formand 
Henning Rasmussen takkede Dirigenten for vel udført gerning. Ligeledes overrakte han vingave til 
afgående suppleant Eva Frydkjær samt afgående formand Bendt Ø. Laursen. 

 

Referenter: 

 

B.Ø. Laursen / Henning Rasmussen. 

 


